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“Azért vagyunk a világon, hogy valahol otthon legyünk benne.” Tamási Áron

Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselõ-testülete a nyár 
folyamán, 2007. június 26-án és augusztus 09-én rendkívüli 
testületi ülést tartott, ahol az alábbi döntéseket hozta. 
A Képviselõ-testület döntött, hogy Köröstarcsa szennyvíz-
elvezetés és tisztítás III. ütemének megvalósításához DARFT 
44/2007(V.31.) számú határozata szerint megítélt 17.300 eFt 
támogatáshoz a módosult saját erõ 80.122 eFt összegét a 2007. 
évi költségvetési rendeletében biztosítja.
A Képviselõ-testület a Mezõberényi Sportcsarnok SE részére ifj. 
Kovács János Köröstarcsa Aradi u. 12. szám alatti lakos kick-
box utánpótlás Európa bajnokságon való részvétele támogatása 
céljából 30.000.- Ft támogatást nyújtott.
A Képviselõ-testület pályázatott nyújtott be a DAOP kerékpárút 
hálózat fejlesztésére a 47. számú fõút Széchenyi utca által 
érintett szakaszára. A beruházás összköltsége bruttó 
18.379.911.- Ft. A beruházáshoz szükséges 1.838.000.- Ft önerõt 
a Képviselõ-testület 2008. évi költségvetésében biztosítja. 
A Képviselõ-testület megbízta a polgármestert, hogy készítesse 
el a Polgármesteri Hivatal és az Általános Iskola és Alapfokú 
Mûvészetoktatási Intézmény épületeinek felújítására, 
akadálymentesítésére vonatkozó terveket. 
Ebben az évben egy település maximum 4 km útépítésre nyújthat 
be pályázatot. Köröstarcsán 6,5 km szilárd burkolat nélküli utca 
van. Az utcák kiválasztásában az utcákban lakók száma volt a 
döntõ szempont. Valamennyi szilárd burkolattal nem rendelkezõ 
utca útépítési tervét elkészítteti az önkormányzat. 
A Képviselõ-testület a DAOP önkormányzati belterületi közutak 
fejlesztésére kiírt pályázati felhívásának keretében az alábbi 
utcák szilárd burkolattal való kiépítését pályázza  meg:
Ady Endre, Dózsa György, Jókai, Martinovics, Táncsics, Aradi, 
Tavasz, Verem, Fürst Sándor az Edelesi utcáig, Zalka Máté, 
Széchenyi utca burkolattal nem rendelkezõ szakasza. A 
Képviselõ-testület megbízta a polgármestert a pályázat 

 elõkészítésével, és a szükséges tervek elkészíttetésével. 
A Képviselõ-testület megbízta a polgármestert, hogy folytasson 
tárgyalásokat a lõtér tulajdonosaival, és a lõtérhez vezetõ út 
használatában érintett gazdálkodókkal a külterületi, 
önkormányzati tulajdonú közút szilárd burkolattal való 
ellátásához szükséges pályázati önerõ együttmûködés útján 
történõ biztosításáról. 
A Képviselõ-testület megbízta a polgármestert, hogy folytasson 
tárgyalásokat az önkormányzat és a köröstarcsai Petõfi 
Vadásztársaság külterületi útépítési, út felújítási együttmûködési 
lehetõségérõl. 
A Képviselõ-testület megbízta a polgármester , hogy folytasson 
tárgyalásokat a jelentõsebb mezõgazdasági földhasználókkal a 
külterületi közutak fejlesztése tárgyában. 
A Képviselõ-testület megbízta a jegyzõt, hogy kérjen árajánlatot 
szakértõi anyag kidolgozására, arra vonatkozóan, hogy milyen 
szervezeti keretek között lenne célszerû mûködtetni az 
önkormányzat közoktatási közmûvelõdési intézményeit, és az 
intézkedéseknek milyen pénzügyi kihatásai lennének. 
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselõ-testülete 2007. 
szeptember 13-án tartotta soros ülését, ahol az alábbi döntéseket 
hozta: 
A Képviselõ-testület a lejárt határidejû határozatok 
végrehajtásáról és a két ülés között történt fontosabb 
eseményekrõl szóló beszámolót jóváhagyta.
A Képviselõ-testület az önkormányzat 2007. I. félévi 
gazdálkodásáról szóló beszámolót elfogadta. 
A Képviselõ-testület az önkormányzat 2007. évi 
költségvetésérõl szóló rendeletét módosította. A fõösszeg 
855.699 eFt-ra módosult, az év közbeni döntések kerültek 
átvezetésre a rendeletben. 
A Képviselõ-testület az állatok tartásáról szóló, a Szervezeti és 
Mûködési Szabályzatról szóló és az Önkormányzat 2006. évi 
gazdálkodásának zárszámadásáról szóló helyi rendeletét 
módosította. 
A Képviselõ-testület vállalta, hogy a Körösök Völgye Natúrpark 
Körösök lágy ölén ROP intézkedés keretében megvalósuló Népi 
Kulturális Ökocentrum és fogadóinfrastruktúra fejlesztés címû 
projekt által érintett vagyontárgyat a projekt befejezéséig (az 
elõírt utánkövetési idõ végéig) az önkormányzat törzs-
vagyonában tartja. A Képviselõ-testület tudomásul vette, hogy a 
fejlesztéssel érintett vagyontárgynak az önkormányzat 
törzsvagyonából történõ kikerülése szerzõdésszegésnek 
minõsül, amely a támogatónak a szerzõdéstõl való elállását 
eredményezi. A Képviselõ-testület megbízta a polgármestert 
ezen tartalmú nyilatkozat megtételére.
Azért vetõdött fel a lakástámogatási koncepció elkészítése, hogy 
valamiféle ellenlépést tegyenek a település lakosságszámának 
csökkenése, és az elöregedés ellen. Egy kérdõívvel fel szerették 



A Képviselõ-testület a településen üzemelõ közkifolyók közül 
az alábbiakat megszünteti: Dózsa György u. 42., Jókai Mór u. 6. , 
Kossuth tér 7., Martinovics u. 21., Puskin u. 1., Rákóczi u. 14., 
Veér András u. 19., Zalka Máté u. 8. 
A többi közkifolyó felújításra kerül, és az eddigi átalánydíjas 
szolgáltatást felváltja  mérõórák felszerelésével  a tényleges 
fogyasztás utáni fizetés. 
A Képviselõ-testület visszavonhatatlan döntést hozott arról, 
hogy csatlakozik a Bursa Hungarica Felsõoktatási 
Önkormányzati Ösztöndíj pályázat 2008. évi fordulójához. A 
képviselõ-testület az ösztöndíj pályázat 2008. évi fordulójának 
Általános Szerzõdési Feltételeit elfogadta, és kötelezettséget 
vállalt arra, hogy a pályázatok kiírása, elbírálása, folyósítása 
során maradéktalanul az Általános Szerzõdési Feltételekben 
foglaltaknak megfelelõen jár el. 
A pályázati felhívás megtalálható az újságban. 
A Képviselõ-testület megbízta a polgármestert, hogy a Békés 
Megyei Temetkezési Vállalat által kezelt állami tulajdonú 
vagyon tulajdonközösség megszüntetésre vonatkozó 
megállapodás aláírásával.
A Képviselõ-testület az önkormányzat stratégiai ellenõrzési 
tervét 2007-2010. évekre és az önkormányzat 2008. évi éves 
ellenõrzési tervét elfogadta. 
A Képviselõ-testület a 3/2002(II.15.) OM rendelet alapján az 
Általános Iskola és Alapfokú Mûvészetoktatási Intézmény 
minõsítési eljárása második szakaszának lefolytatását határozta 
el. Megbízta a jegyzõt és Köröstarcsa Község Önkormányzata 
Általános Iskola és Alapfokú Mûvészetoktatási Intézmény 
igazgatóját a minõsítési eljárás második szakaszának 
lefolytatásához szükséges intézkedések megtételére.
A Képviselõ-testület megbízta az Ipszilon Kiadó és Szolgáltató 
Kft-t a Képviselõ-testület által fenntartott közoktatási és 
közmûvelõdési intézmények további mûködtetésére vonatkozó 
szakértõi anyag elkészítésével. 
A Képviselõ-testület beszámolót kér a Köröstarcsa szennyvíz 
III. beruházás mûszaki ellenõrétõl a beruházásról.
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volna mérni a lakossági igényeket, megtudni a lakosság 
véleményét. 
Sajnos a kérdõívet a lakosok félreértették. Az önkormányzatnak 
nem célja a „betelepítés”, nem támogatja, de nem is határozhatja 
meg, hogy ki, mikor hova költözik. 
A fiatalok letelepedését szeretnék támogatni. A bérlakás 
állományuk 100 %-ban kihasznált, céljuk azt növelni. 26 
ingatlannal rendelkezik az önkormányzat, mely beépíthetõ. 
A Képviselõ-testület célja az „1.- Ft-os” építési telkek 
biztosításával az olyan elsõsorban helyi fiatalok támogatása, 
akik munkaviszonnyal rendelkeznek, vállalják, hogy 2 éven 
belül lakóházat építenek a telken. 
A Képviselõ-testület költségalapú bérlakás állománya növelését 
határozta el 2009. évben. A bérlakás építésre az önkormányzati 
tulajdonban álló Berényi-Epreskert utcák által határolt területet 
jelöli ki. Az elõkészítõ munkák elvégzésével megbízta a 
polgármestert. 
A Képviselõ-testület lakáscélú támogatásként jelképes „1.- Ft”-
os értéken történõ építési telkek biztosítását határozta el. A 
Képviselõ-testület megbízta a jegyzõt, hogy a lakáscélú 
támogatásokra vonatkozó helyi szabályozási javaslatot az 
elõterjesztésben megfogalmazottak szerinti terjessze elõ. a 
konkrét szabályok elfogadása a novemberi ülésen várható.
A Képviselõ-testület a XVI. Megyei Amatõr Mûvészeti 
Fesztivál és VI. Hal Napok megrendezésérõl szóló beszámolót 
elfogadta Megbízta a polgármestert és jegyzõt, hogy a Brawo 
Eseménymarketing Kft-t ismételten szólítsák fel az 
önkormányzat felé fennálló tartozása rendezésére. A felszólítás 
eredménytelensége esetén gondoskodjanak a Brawo 
Eseménymarket ing  Kf t  fe l számolás i  e l já rásának 
megindításáról. 
A Képviselõ-testület megbízta a Szabó Károly Mûvelõdési Ház 
és Könyvtár vezetõjét, hogy keressen együttmûködõ partnert a 
2008. évi MAMF megrendezésére, készítsen szakmai 
koncepciót a MAMF további megrendezésérõl. 
A Képviselõ-testület a Köröstarcsai Gépkör ingyenes 
teremhasználatára vonatkozó kérelmét elutasította, tekintettel 
arra, hogy a szervezet, a képviselõ-testület által meghatározott 
határidõt követõen nyújtotta be támogatási kérelmét. 
A Képviselõ-testület az önkormányzat részére ingyenesen 
felajánlott Széchenyi u. 6. szám alatti ingatlant 1.- Ft-os jelképes 
áron elfogadta. Megbízta a polgármestert a szükséges 
intézkedések megtételére.
A Képviselõ-testület a Községi Sportkör támogatását 31.080.- 
Ft-tal kiegészíti megosztva a koronglövõ és a futball szakosztály 
között. A támogatások fedezetéül a Mezõ János és Schupkégel 
Ádám bizottsági tagok által igénybe nem vett 2007. október és 
november havi tiszteletdíjra betervezett összeg szolgál.
A Képviselõ-testület egyetért az önkormányzati kitüntetettek 
nevét megörökítõ emléktábla állításával. A tábla állításának 
fedezetéül a Kovács László képviselõ által igénybe nem vett 
2007. október, november és december havi tiszteletdíjra 
betervezett összeg szolgál. 
A Képviselõ-testület pénzügyi fedezet hiányában nem támogatta 
a HISZI-MAP Térképkiadó és Kereskedelmi Kft. térképkiadásra 
vonatkozó kérelmét. 
A Képviselõ-testület a Békés Megyei Katasztrófavédelmi 
Igazgatóság Békés Polgári Védelmi Iroda polgári védelmi 
céltámogatás igényét 30.000.- Ft összeggel támogatta. A 
támogatás felhasználásról az Irodának el kell számolni. 
A Képviselõ-testület a település közvilágítását 2008. évtõl 
biztosító szolgáltató kiválasztásáról a 2007. november 29-i 
ülésén tárgyal. 
A Képviselõ-testület megbízta a polgármestert, hogy 
egyeztessen ismételten a Vízmûvek Zrt-vel a Köröstarcsán 
1340/4 hrsz. alatti kutak fennmaradásáról. 

2007. október

Anyakönyvi hírek
Eltávozott közülünk 

Farkas István 1937 Köröstarcsa

ÉRTESÍTÉS TÜDÕSZÛRÕ 
VIZSGÁLATRÓL

Köröstarcsa területén 2007. október 25. napjától 2007. 
november 05. napjáig (hétköznapokon) a Szabó Károly 
Mûvelõdési Ház és Könyvtárban 8.00  12.00 óráig 
TÜDÕSZÛRÕ VIZSGÁLAT lesz. 
A szûrésen való megjelenés -30 éves kortól  mindenkire 
nézve ajánlott! 
A 30. életév alatt a szûrõvizsgálatot igény esetén elvégzik. 
A szûrésen való megjelenés a betegség megelõzését 
szolgálja. 
A szûrésen TAJ-kártyájukkal együtt jelenjenek meg. 

FELHÍVÁS
Pályázat kiírásáról.

A Köröstarcsai Önkormányzat az Oktatási Minisztériummal 
együttmûködve 2008. évre kiírja a BURSA HUNGARICA 
Felsõoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázatot.
Pályázhatnak azok az önkormányzat területén állandó 
lakcímmel rendelkezõ hátrányos szociális helyzetû  
felsõoktatási  hallgatók, akik a képzésre vonatkozó keretidõn 
belül, államilag támogatott, teljes idejû ( nappali tagozatos ) 
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! felsõfokú alapképzésben,
! mesterképzésben,
! egységes, osztatlan képzésben
! felsõfokú szakképzésben folytatják tanulmányaikat,
továbbá a 2008/2009. tanévtõl kezdõdõen  azok a  hátrányos 
szociális helyzetû fiatalok
! akik  2008/2009- os  tanévben utolsó éves, érettségi elõtt álló 

középiskolások, illetve 
! a felsõfokú diplomával nem rendelkezõ, felsõoktatási 

intézménybe még felvételt nem nyert érettségizettek
akik 2008. évben elõször nyernek felvételt,  államilag 
támogatott, teljes idejû (nappali tagozatos )
! felsõfokú alapképzésben
! egységes, osztatlan képzésben
! felsõfokú szakképzésben kívánnak részt venni
és 2008-ban elõször nyernek felvételt felsõoktatási 
intézményben és a tanulmányaikat 2008/2009 tanévben 
ténylegesen megkezdik.
A pályázatot a Polgármesteri Hivatalnál írásban, a pályázó által 
aláírva, egy példányban kell benyújtani. A pályázati ûrlap csak a 
pályázati kiírásban meghatározott csatolandó mellékletekkel 
együttesen érvényes. A pályázati  kiírásban meghatározott 
valamely melléklet hiányában a pályázat formai hibásnak 
minõsül. 
A pályázat benyújtási határideje: 2007. október 31.
Pályázni csak a megfelelõ önkormányzat által biztosított  A. 
vagy B. jelû pályázati ûrlapon lehet. Az  A. jelû pályázat 10 
hónap ( két egymást követõ tanulmányi félév ) a B. jelû pályázat 
3x 10 hónap, ( ha

rnet címen. 
A nyomtatvány beszerezhetõ a részletes pályázati kiírással 
együtt a polgármesteri hivatalban, Szabó Károlyné vezetõ 
fõtanácsosnál.

t egymást követõ tanulmányi félév.
Bõvebb felvilágosítás a www.bursa.hu inte

2007. október

Békés Megye 
Képviselõ-testületi hírek

Köszöntõ az idõsek világnapja alkalmából

Az Idõsek Világnapján szeretettel gondolunk mindazokra, akik 
egy hosszú élet munkáját és rengeteg tapasztalatát tudhatják 
maguk mögött. Minden évben egyszer köszöntjük õket, de 
szeretetüket, bölcsességüket az év minden napján érezzük. Õk 
hordozzák generációkon keresztül azokat a tapasztalatokat, 
hagyományokat, melyek be vannak kódolva valamennyiünk 
génjeibe. Figyelnünk kell rájuk, hiszen õk azok, akik végigélve 
egy örömökkel és küzdelmekkel teli életet, az idõs kor 
bölcsességével már helyre tudják tenni a dolgokat és tudják mi az 
a jó, amit tovább kell adni és mi az a rossz, amit el kell kerülni az 
utánuk jövõ generációknak. 
A mi feladatunk, hogy idõs embertársaink számára olyan 
életkörülményeket biztosítsunk, mely lehetõvé teszi számukra 
az öregkorhoz méltó derûs életet. A család gondoskodása mellett 
a társadalomnak is mindent meg kell tenni azért, hogy a 
megérdemelt pihenés éveiben megkapják mindazt a támaszt, 
mely megszépítheti, teljesebbé teheti napjaikat. Vigyáznunk kell 
rájuk, segíteni õket, hogy a hosszú évek kemény munkája után 
megkapják azt az anyagi és erkölcsi támogatást, amellyel 
örömteli életet élhetnek.
Nemcsak ezen a napon, hanem mindig meg kell tenni mindent 
azért, hogy érezzék, fontos részei az életünknek és nem hagyjuk 
magukra õket. Ez azért is nagyon fontos, mert most õk a 
megszorítások legnagyobb vesztesei. A gyógyszerek árának 
emelkedése, a vizitdíj, a rezsiköltségek, az élelmiszerárak 
növekedése õket sújtja leginkább. Nem hagyhatjuk, hogy 
kiszolgáltatottságuk tovább növekedjen. Meg kell állítani az 
idõseket sújtó intézkedések bevezetését! 

Szüleink, nagyszüleink mosolya és gondoskodása most is 
rengeteg erõt sugároz felénk, az õ kitartásuk, szeretetük 
felbecsülhetetlen kincs számunkra. Köszönettel tartozunk a 
hosszú évek alatt végzett becsületes munkáért és jó egészséget, 
tartalmas, boldog életet kívánunk minden idõs ember-
társunknak!

Domokos László

Õszi parlamenti nyitány- a vidék 
védelmében

Az Országgyûlés õszi ülésszakának 
meghatározó kérdései több ponton 
érintették a vidék, így Békés megye jelenét, 
jövõjét is. Erdõs Norbert (FIDESZ), 
Köröstartcsa országgyûlési képviselõje 
három, a megye és a települései számára 
meghatározó témában intézett szóbeli és 
számos írásbeli kérdést az illetékes 
minisztériumokhoz. Az aszályos nyár 

nyomán szinte áttekinthetetlen helyzet alakult ki a kárenyhítés 
terén. Erdõs Norbert több kérdésben is érintette az 
élelmiszerárak várható emelkedését, illetve az érintett gazdák 
eladósodásának veszélyét melyet Gráf József mezõgazdasági és 
vidékfejlesztési miniszter felesleges riogatásnak tartott 
válaszában. Ugyancsak több települést érint a A 47-es és a 4644-
es jelû azaz a Békést Muronnyal illetve a Mezõberényt 
Békéscsabával összekötõ út veszélyes keresztezõdésének 
kérdése, ahol a közlekedési hatóság és a minisztérium nem tartja 
indokoltnak körforgalom kialakítását annak ellenére sem, hogy 
valamennyi érintett önkormányzat e-mellett foglalt állást. Erdõs 
Norbert megengedhetetlennek tartja azt a kormányzati 
gyakorlatot, mely szerint az utóbbi idõszak megszorításai 
nyomán ismételten a vidéki emberek kerülnek hátrányos 
helyzetbe.

Köszöntõ idõsek napja alkalmából

Az idõsek világnapját ünnepeli a világ 
október elsején, ebbõl az alkalomból 
engedjék meg, hogy ezúton köszöntsem 
településünk szépkorú lakosait. Felemelõ és 
megtisztelõ feladat, hogy a magyar 
országgyûlés legfiatalabb tagjaként 
fejezhetem ki hálámat és tiszteletemet a 
küzdelmes munkában, a XX. század embert 
próbáló évtizedeiben megõszült idõs 

embertársainknak.
Nagy László (MSZP)

ORSZÁGGYÛLÉSI KÉPVISELÕK 
TÁJÉKOZTATÓJA
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Legalább e napon,
Jussanak eszedbe,
Legyél hálás nekik,
S ne legyen feledve.

Szüleid, akik az
Életedet adták,
Nagymamák, nagyapák,
Ne legyenek árvák.

Tanítóid, kiktõl
Csak a jót tanultad.
Gondolj szeretettel
Tiszteleted rójad.

Törõdjél és szeress,
Mindenki azt mondja:
Hogy amennyit most adsz
Annyit kapsz, majd vissza!

Amíg fiatal vagy,
Sosem gondolsz arra,
Hogy eljön az õsz is,
S elszállnak a darvak.

Amíg fiatal vagy,
Nincsen sosem gondod,
Nem érdekel semmi,
Csak a saját dolgod.

Pedig gondolnod kell,
Azon sok emberre,
Akik annyit tettek,
S jártak a kedvedbe.

M. Legrand: Az idõsek tisztelete!

Új templomot szenteltek... 

Elsõ alkalommal nyílott meg a hívek elõtt az ország legfiatalabb 
református templomának ajtaja Csárdaszálláson szeptember 29-
én 15 órakor. Több száz ember elõtt hirdette az Igét és mondott 
felszentelõ imádságot Dr. Bölcskei Gusztáv, a Tiszántúli 
Református Egyházkerület püspöke. 
Az építkezés befejezõdésével lassan már egy évtizede 
melengetett váradalom teljesedett be. A Köröstarcsai 
Református Egyházközség Presbitériuma ugyanis már 1997-ben 
úgy döntött, hogy az egykori "köröstarcsai tanyák" /ma önálló 
település Csárdaszállás néven/ területén mûködõ volt egyházi 
iskolájáért megállapított 7,7 millió Ft-os kárpótlási díjat 
templom építésére fordítja. Sajnos a korábban nagyon biztató 
összeg, mire 2005 decemberében az egyházközség pénztárába 
eljutott, a legszükségesebbeket is csak alig több, mint fele 
arányban fedezte. 
A kicsiny, de megjelenésében és berendezésében nagyon is 
figyelemre méltó épület azonban így is hosszú távon kielégítheti 
a helybéliek igényét. A templomhajó végén egy kis lakás várja, 
hogy esetleg egyszer majd lelkésznek adjon otthont. Erre 
azonban még jó ideig várni kell, mert a helybéli gyülekezet 
anyagi teherbírása igen csekély. Továbbra is szükség lesz a 
köröstarcsai egyházközség gondoskodására. 
A 14 millió Ft-ot is meghaladó költség fedezetét a kárpótlásból 
kapott 7,7 millión túl 750.000,- Ft egyházmegyei támogatás, 
valamint 2,5 millió Ft körüli céladomány, továbbá a többi 3 
millió Ft körüli összeget a köröstarcsai egyházközség saját 
bevétele tette ki. Mindehhez járult még az a pénzben ki sem 
fejezhetõ közmunka, amit a csárdaszállási polgármesterasszony, 
Petneházi Bálintné vezetésével a helybéliek és a köröstarcsai 
presbitérium végzett. Magát az építési telket is a község 
önkormányzata ajánlotta fel az egyháznak templomépítés 

céljára. A céladományként megnevezett összeg jórészét egyetlen 
adományozó ajánlotta fel. Farkas Miklós és családja készítette el 
saját költségén a templom belsõ berendezését, amely faragott 
tölgyfa szószékbõl, mózesszékbõl, úrasztalából, padfõkbõl és 
fenyõ padokból áll. Mindezt jól kiegészíti az ugyanezen 
adományozótól származó két kristálycsillár, amely egyedi 
kivitelben készült. Ezen felajánlás nélkül sokkal szerényebb 
megoldással kellett volna megelégednünk, hiszen a köröstarcsai 
gyülekezet már évek óta építkezésben van. A kárpótlásból kapott 
7,7 millión kívül semmi tartalékunk nem volt. 2005-ben halottak 
napjára készült el több éves anyagi erõgyûjtés eredményeként a 
köröstarcsai református. temetõ új ravatalozója közel 9 millió 
ráfordítással. 2006. november 3-án már az alighogy elkészült 
tervek alapján ásták az új templom alapjait. A tavalyi enyhe 
télnek köszönhetõen az építkezés igen jól haladt. 
Kimondhatatlan feszültségben, takarékoskodásban, néha - nem 
szégyellem leírni - nélkülözésben és kétségbeesett 
imádkozásban vártuk a napot, amikor kész lesz a templom és ki 
kell fizetni a mindig valami "aprósággal" növekvõ összeget. De 
most már megvan. S remélem egyszer majd ez is úgy hozzá nõ az 
itt lakók szívéhez, ahogy Dr. Bölcskei Gusztáv püspök 
fogalmazott: "Mikor a tornyát látják, már érzik, hogy közel az 
otthon, mikor a harangot meghallják meg azt, hogy itthon 
vagyunk". 
Mi köröstarcsaiak, az ünnepség után hosszú gépkocsisorral 
indulunk itthonról hazafelé. Még egy utolsó jólesõ pillantás kijár 
annak, amit itthagyunk. Minden milyen szép. Otthon pedig vár 
bennünket a mi romos templomunk. - Nem lehet úgy megállni ez 
elõtt, hogy ne látnánk azt a másikat is magunk elõtt. Nem lehet 
úgy hírül adni ezt a jó hírt azoknak, akik ezt most olvassák, hogy 
ne tudatnánk, hogy miénk az a templom is, amelyiknek a vihar 
elvitte a tetejét. Ott vár bennünket Köröstarcsán a hatalmas õsi 
templom. Tetején csak maradványok és most már a lassan 
szakadozó fólia. Meg kellene csináltatni. De nincs rá pénz, nincs 
rá erõ, csak erõtlenségünk van, bennünk is, körülöttünk is. - Most 
aztán itt az újabb alkalom, hogy az erõtlenségben 
megmutatkozzék az Õ ereje. Mert ha valami által egyszer 
visszakerül a tarcsai templomra a teteje, azt tudni lehet, hogy 
csak az Isten keze által történhetik. 

Bátori Lászlóné, ref.lelkész, Köröstarcsa-Csárdaszállás

Óvodai hírek

Elkezdõdött a tanév, megalakultak az óvodai csoportok. Az idén 
elõször vegyes csoporttal indult az óvodai élet, melynek sok 
elõnye van így pl .a kisebbek sokat tanulnak a nagyobbaktól, 
hamarabb megszokják az óvoda rendjét, és a nagyobbak 
tevõlegesen is segítenek a kicsiknek.
Csoportjaink: Napocska (nagy-középsõ) csoport, létszám: 21 fõ
Óvónõk: Szabóné Tóth Mária, Török Andrea; dajka:Puskás Irén
Katica (nagy-középsõ) csoport, létszám:23 fõ
Óvónõk: Hoffmanné Bartalus Edit, Laudiszné Szabados 
Julianna; dajka:Kovács Tiborné
Margaréta (nagy-középsõ) csoport. létszám:21 fõ
Óvónõk: Forró Antalné, dr. Mieczynszky Ernõné; dajka:Turzó 
Jánosné
Pillangó (kis-középsõ) csoport, létszám: 26 fõ
Óvónõk: Törökné Szentpéteri Ibolya, Osváthné Bodocz Andrea; 
dajka:Bereczkiné Kónya Mária
Maci (kis-középsõ) csoport, létszám:26 fõ
Óvónõk: Puskás Sándorné, Varga Julianna; dajka: Kónya 
Lászlóné
Õszi programok az oviban:
- séták a községbe(kertekbe, ligetbe) - termések, levelek 
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gyûjtése - õszi piac Mezõberényben - kis állat kereskedés 
felkeresése - vasútállomás megtekintése - közlekedés 
gyakorlása(lámpák, zebra) - egy igazi „uniós” játszótér 
kipróbálása - részvétel a mesemondó versenyen-”ovi színház” 
megszervezése - könyvek, folyóiratok árulása - közös program 
az alapítvánnyal - vidéki kirándulás szervezése - fedett 
homokozó kialakítása - logopédiai, fejlesztõpedagógiai, 
gyógypedagógiai foglalkozások - új kiscsoportosok 
beszoktatása - családlátogatás- a pszichológus bemutatkozója - 
szülõi értekezlet megszervezése - ”nyílt napok”, bemutató 
tevékenységek - SZMK megalakítása - együttmûködési program 
megkezdése az iskolával

Forró Antalné óvoda vezetõ helyettes

Iskola, iskola…

Elkezdõdött az új tanév. Igaz már egy hónap el is telt belõle, de az 
iskolakezdés láza még nem csitult el. Az alsó tagozaton hat 
osztály tölti mindennapjait. Programunk van bõven, így a 
tanulás mellett nem unatkozunk. Szeptemberben került 
megrendezésre az õszi papírgyûjtés. A felsõsökkel együtt egy 
hatalmas konténerbe gyûjtöttük a papírt, aminek meg is lett az 
eredménye. A befolyt összegbõl hordozható MP3-CD-s rádiós 
magnót tudtunk venni a felsõ tagozatos gyerekek részére. ( 
tavaszi papírgyûjtés  DVD-videó lejátszó, alsó tagozat) 
Köszönjük mindazok segítségét, akik segítették az akciónkat. 
Tavasszal újra gyûjtünk.
Október 4-én megrendezésre került az 5. Benedek Elek 
mesemondó verseny, a Mûvelõdési Házzal közös 
szervezésben. Szép számmal jelentkeztek gyerekek. Több 
korosztályban indítottuk a versenyt. Mindenki lelkesen és 
nagyon bátran mondta el a meséjét. Igazán élmény volt hallgatni 
õket minden megjelentnek. Háromféle minõsítést kaptak a 
gyerekek: arany, ezüst és bronz fokozatot. 
Arany fokozatot kapott: 
1. korosztály: Török Csenge, Földesi László
2. korosztály: Harczman Afrodite, Szegedi Zita, Boldizsár Dóra
3. korosztály: Nyíri Olga, Zsolnai Patrik, Burai Beáta
Minden résztvevõnek gratulálunk.
Ezen kívül természetesen minden délután van lehetõségük a 
gyerekeknek képességeik kibontakoztatására. A mûvészetben 
tehetséges gyerekek mûvészeti oktatásra járnak, ahol szebbnél-
szebb munkák kerülnek ki a kezük alól, de van szivacskézilabda 
és kézilabda a sportot szeretõknek és indult az óvoda 
szervezésében majorette a táncos lábú gyerekeknek. A hét 
meghatározott délutánjain, pedig az iskola könyvtárában 
gyarapíthatják tudásukat az olvasni szeretõk. Ígérjük, hogy az 
újság lapjain mindenrõl majd beszámolunk.

Noszáné Tóth Edit 
Alsó tagozatos munkaközösség-vezetõ

CIVIL SZERVEZETEK
Meghívó

Az „OVISOKÉRT” alapítvány kuratóriuma tisztelettel 
meghívja Önt és kedves családját, valamint Köröstarcsa, 

rendezvényünk iránt érdeklõdõ közönségét 
2007. október 14-én vasárnap délután 14.00 órakor 

kezdõdõ 
CSALÁDI SPORTNAPRA.

Helyszín: a felújított Községi Sportpálya
Program:
- Körösladányi mazsorett csoport bemutatója -
Felkészítõ tanárnõ: Macskinné Poór Ezsébet
- Mezõberényi Spotcsarnok SE. kick  box szakosztály 
karate bemutatója Edzõ: Barna Márton
Fellépnek többek között:
Kovács János kick-box karate cadet 2 (69 kg)
- háromszoros magyar válogatott, világbajnoki 7. helyezett, 
világkupa 1. helyezett, többszörös országos bajnok, 
taekwan-do többszörös bajnok
Schupkégel János kick-box karate cadet 2 (63 kg)
- országos ranglista vezetõ, világkupa 2. helyeztett
Schupkégel Miklós kick-box karate cadet 1 (47 kg)
- ranglista vezetõ, 37 kg-ban világkupa 1.helyezett
- Lovas bemutató Tiba Mihály vezetésével
a bemutatót kommentálja: Osváthné Bodocz Andrea óvónõ
- Lovagoltatás. A lovagoltatásból befolyó összeg az 
„OVISOKÉRT” Alapítvány számlájára megy. 
A lovagoltatás összege önkéntes, minimum 100 Ft / fõ.
- Családi verseny (a lovagoltatással egy idõben)
Jelentkezni lehet október 12-ig az óvodában a csoportvezetõ 
óvónõknél. A versenyt levezeti: Tóth István (Vitorla)
- Kocsikázás (a lovagoltatással egy idõben) a program in-
gyenes. Felajánlotta: Fülöp Gyula, Gyaraki Imre, Tóth Antal
A mûsor ideje alatta büfé mûködik.

A köröstarcsai Községi Sportkör az adózók által 2006 évben 
felajánlott személyi jövedelemadójuk 1%-ából befolyt 
92.930,-Ft összegét a szakosztályok mûködtetésére 
(játékvezetõi díj, utaztatási költség., versenyzési díj) 
fordította.
Köszönjük felajánlásukat és kérjük további támogatásaikat.

KSK elnöksége

A Nagycsaládosok Köröstarcsai Egyesülete ezúton mond 
köszönetet mindazoknak, akik adójuk 1%-át részünkre 
felajánlották. A 2006-ban befolyt összeg 29.565,- Ft, melyet 
a karácsonyi ünnepségünkre fordítottunk. A támogatásukat 
továbbra is tisztelettel várjuk.
Adószámunk:19061278

A Vagyonvédelmi Közhasznú Egyesület köszönettel fogadta 
az SZJA 1%-ból befolyt 24.097.- Ft-ot, amit a mûködési 
kiadásaira fordított.

A Köröstarcsai Dobó Ferenc Horgászegyesület köszönetet 
mond támogatóinak akik az szja 1 %-át részükre 
felajánlották.A befolyt 147.094,- Ft-ot haltelepítésre és 
horgászverseny lebonyolítására fordítottuk
Támogatásukat a jövõben is köszönettel fogadjuk.
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A Köröstarcsáért Barátok Egyesülete megköszöni, a 2006. 
évi adó 1%-ból származó 31.789 Ft. összegû felajánlásaikat, 
amelyet mûködési költségeire fordított.

A Köröstarcsai összevont óvodák „Ovisokért” Alapítványa 
Köröstarcsa Széchényi út 62. 2006. évi személyi 
jövedelemadó 1%-át 116538,-Ft-ot óvodai eszközök 
vásárlására használta fel
Köszönjük a támogatást.
Alapítvány Kuratóriuma .

A Diáksport Egyesület Köröstarcsa köszönetet mond 
mindazoknak, akik az SZJA 1 %-át részükre felajánlották. A 
2006-ban befolyt 156.305,- Ft-ot a sportcsoportok 
mûködtetésére és a sportolók utaztatására fordítottuk.

Kovács János 2007. november 25-én részt vehet a 
Portugáliában megrendezésre kerülõ 

KICK-BOX VILÁGBAJNOKSÁGON.
A sportoló kiutazásának anyagi feltételeinek 

megteremtésében segítséget kér.
Akik akarják, tudják a Kovács Jánost támogatni, a 

következõ számlaszámra fizethetik be adományaikat:
Mezõberényi Sportcsarnok SE
Kick-box
Kovács János
53200046-11057714

HELYESBÍTÉS
Elõzõ számunkban technikai okok miatt a csapat névsora 
hiányosan jelent meg.

Állnak: Gulyás István, Tusjak János, Kocsor Péter, Csejtei 
János, Maléth Sándor, Tóth János, Tímár Tibor, Bokor 
Mihály, Petrovszki János, Ökrös István, Halmosi József 
edzõ, Guggolnak: Plesovszki János, Gál Sándor, Gál Péter, 
Tóth István, Kurucz János, Tímár Dávid, Andrejsi Mihály, 
Bartyik József, Vámos Gábor

MÚLTUNK-
        JELENÜNK- 
                       JÖVÕNK

Eleink ételei-Békési ízek

A régi paraszti, munkaközpontú világot az ésszerûség, 
takarékosság jellemezte, a pazarlás bármilyen formáját 
megszólták.Igyekeztek beosztással élni.Nem véletlen, hogy 
felhasználták a szikkadt kenyeret, vagy a levesben fõtt húsokból 
további ételeket készítettek, de a tejfölt túrót, vajat is otthon 
készítették.
Elõre gondoskodtak a télen fogyasztható élelmiszerekrõl: 

lekvárt fõztek, káposztát savanyítottak,erõstúrót készítettek, 
kamrába, verembe gyümölcsöt, zöldséget raktak el, tojást 
gyûjtöttek a szûkebb napokra, a XX. század második felétõl 
pedig mind több fajta befõttet tettek el télire.
Az utóbbi évtizedekben több fontos változás is bekövetkezett a 
táplálkozásban: zsír helyett sokan olajat használnak, több húst, 
fõleg friss húst fogyasztanak az emberek, hódítanak más népek 
ételei és a csak felmelegítésre váró készételek. Mindezek nem 
kedveznek a hagyományos népi ételek fennmaradásának. Végül 
olvasóink figyelmébe ájánlok egy hagyományos egytálételt:
Káposztás tyúk
Egy közepes nagyságú, kb. két kilós tyúkot feldarabolunk. Egy 
nagy fazék alját megszórjuk apró svanyú káposztával két 
ujjnyira úgy,hogy ne legyen hézagos. Szorosan egymás mellé 
rárakjuk a tyúk darabjait. Ha elég sós a káposzta akkor a húst 
külön nem kell megsózni. Erre megint káposztát teszünk, majd 
rászórjuk a rizst, Kb. negyed kilónyit. Szemes borssal, 
babérlevéllel, apróra vágott hagymával ízesítjük. A tetejére 
rátesszük a maradék káposztát, összesen két kilónyi kell hozzá.
Annyi vizet öntünk hozzá amannyi ellepi, lassú tûzön puhára 
fõzzük. Vékony rántást készítünk, piros paprikával kikavarjuk, 
hozzáöntjük az ételhez és összefõzzük. Ez az étel nagyon finom 
másnap is. 
Jó étvágyat kívánok hozzá!

(Békési Téka 31.sz.) 
Végh Judit etnográfus

“Kiküldött” EU-s  tudósítónk jelenti

Nyugaton a helyzet...
Néhány éve jó néhány lapszámban olvashattuk Rössling 
Mónika írásait a külföldi hétköznapokról.
Most visszatér „kiküldött” tudósítónk.

Iskolába járunk!

Az iskola. 
Egész nyáron próbálja az ember 
tudatosan törölni az agyából, 
legyen az gyerek, tanár, vagy 
szülõ. Mindenkinek meg van rá 
a maga saját kis oka. 
Ez alól csak az kivétel, aki még 
nem jár iskolába. 
Ez a gyermek mindenkinek 
büszkén meséli, hogy neki 
ugyan már semmi köze az 
óvodához, õ már õsszel iskolába 
fog járni, és az milyen szuper 
lesz. Hasonló módon ezen 
gyermek szülõje, aki szintén 
mindenkinek büszkén újságolja, 

hogy az õ kicsi fia (vagy lánya) már õsszel iskolába megy. 
Az iskolakötelezettség kora itt egy-két hónappal kitolódott, tehát 
ez év szeptemberében minden gyermek iskolaköteles, aki 
szeptember 30-ig betölti hatodik életévét. És mehet iskolába, ha 
2008. július 31-ig betölti hatodik életévét, tehát akár ötévesen is. 
Ezzel persze kevesen élnek. 
Az elõkészületek hónapokkal elõzik meg az iskolakezdést. A 
gyermek automatikusan abba az általános iskolába jár, ahová 
közigazgatásilag tartozik. 
Ha azonban anyukának más ötlete támad, az papíráradattal jár. 
Persze, megint a szomszédok kezdték... 
A szomszédság gyermekállománya a szomszéd falu iskolájába 
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„…és reményteljes jövõt adok nektek.”

Címmel elõadást tart, a mûvelõdésiház nagytermében 
002007. október 23.-án 16  órai kezdettel a Békési Baptista 

Gyülekezet. 
Zene, színdarab, aktuális kérdések jövõnkrõl.

Mindenkit szeretettel hívunk és várunk. 

ami cseppet sincs messzebb még gyalog sem, csak 
közigazgatásilag máshová tartozik. De az nekünk is milyen jó 
lesz, mert akkor a gyerekek mehetnek együtt, ráadásul 
ismerõsök is lesznek, merthogy úgyis oda jártunk eddig is 
óvodába. 
Legyen. 
Az út a következõ: bemegyek a kiszemelt iskolába, elmondom, 
miért, és kérek egy ûrlapot. Erre fel kell vezetni valami nagyon 
nyomós okot, hogy miért is akarom pont ezt az iskolát, de 
feltétlen. 
Apró kavarások, és szerzek magamnak egy ál-babysistert, aki ott 
lakik, és csak így oldható meg a gyermek hazahozatala. Ezt a 
papírt ki kell tölteni, és eljuttatni az illetékes helyi hatóságokhoz, 
akik majd eldöntik, hogy hisznek-e nekem, vagy nem. 
Tulajdonképpen megoldható lett volna, ha nem nézek meg egy 
harmadik iskolát is. Gyermekeim Montessori-csoportba jártak 
óvodába, ami egyfajta "alternatív" pedagógiai módszer, a "segíts 
nekem, hogy egyedül csinálhassam" elvére épül, és 
gyakorlatilag az önálló munka és gondolkodás elsajátítására 
nevel. Ennek folytatása az általános iskola két faluval arrébb. 
Gondoltam, az ovi bejött, megnézem az iskolát. Egyetlen érv 
szólt ellene: az autózás. Miután azonban az sem vesz igénybe 10 
percnél többet, úgy döntöttem: sem ide, sem oda, hanem majd 
amoda. És így lett. A pedagógiai vonal elég érv az illetékes 
hivatalnak is. 
Március végéig kell bejelenteni a gyermeket az adott iskolába. 
Júniusban jön a következõ nagy lépés: a nagy orvosi vizsgálat. 
Be van-e oltva minden ellen, tud-e egy lábon ugrálni, meg tudja-
e különböztetni az egyenest a görbétõl, meg tud-e ismételni 
hibátlanul egy többszörösen összetett mondatot, lát-e, hall-e, 
stb., stb. A magyar oltási igazolványtól eltekintve mindennel 
elégedettek voltak, ez utóbbi okozott némi nehézséget, de 
segítettem kibogozni. 
Aztán az óvónénik anyuka orra alá tolnak legalább három 
katalógust, ami tele van úgynevezett "tölcsérrel". Ezek óriási, 
kartonból készült, cifra papírtölcsérek, amit illik iskolakezdés 
alkalmából teletömni, hadd szakadjon le a gyerek fél karja, de 
muszáj. 
A szép, hogy ezt a szülõk tisztje elkészíteni. 
Szellemes kell? 
Az lesz. 
Egy egész estét, meg még egy délelõttöt töltöttem az óvodában, 
vagdosással, ragasztgatással, és még mindig nem értem a végére. 
De egyszer kész lett a mû, és szerintem senkinek nem volt olyan 
klassz tölcsére, mint Lócinak. De elárulom, nem volt tele, mert 
akkor fel sem bírta volna emelni. Az óvodai évzárón aztán ezt a 
kezükbe nyomják ünnepélyesen. És ennek a fejezetnek itt van 
vége. 
Mármint az óvodainak. 
Akkor az ember fia ünnepélyesen mindenkivel kezet ráz, és 
mindenkinek egyenként elmondja, hogy "mi mostmár az életben 
soha többé nem fogunk találkozni, mert én mostmár sohasem 
fogom betenni a lábam az óvodába!" (Zárójelben jegyzem meg: 
ez nem így lett.) Aztán a nyári szünet folyamán valamikor 
megérkezik a következõ várva várt levél. 
A lista. 
Melyik füzetbõl mennyit, milyen színû borítóval, milyen 
ceruzák, vonalzó, ecsetek, vastag színes, vékony színes, és a 
többi finomság, amit szerintem nagyon sokan jobban ismernek, 
mint szeretnék. Cédulával felfegyverkezve elindulunk a 
papírboltba, ahol szerintem már remegnek az eladók a kezdõ 
anyukáktól, akik mindent félreértenek és semmit nem találnak. 
És reklamálnak, ha nem találnak piros A4-es borítékot, mert arra 
ugyanazt a szót használják, mint a mûanyag füzetborítóra, holott 
a tanító néni ez utóbbira gondolt, anyuka pedig nem 
gondolatolvasó... De szerencsére az eladók azok. És persze pont 

 most, pont a világoskék A5-ös füzetborító, pont elfogyott, ezért 
másik papírboltot is fel kell keresni, ahol azért a nyavalyás 
borítóért legalább olyan sokáig kell sorban állni a pénztárnál, 
mert persze nem vagyunk egyedül az iskolakezdéssel. De ez is 
megvan. Ja, a táska? Az kb. 10 hónapig porosodott a szekrény 
tetején, mert tavaly szeptemberben féláron dobálták az ember 
után. Persze a kimenõ szériát, mert erre az évre újakat dobtak 
piacra, ami 100 grammal könnyebb. De könyörgöm, egy szelet 
vajaskenyérrõl vitatkozunk? Úgyhogy maradt a kimenõ széria.
Aztán az évnyitó. Ez általában az elsõ iskolai hét végére esik. 
Nálunk csütörtökre. Miért? Fogalmam sincs. Az évnyitó a 
templomban kezdõdött, ahol a katolikus és az evangélikus pap 
kart karba öltve örült az elsõ osztályosoknak. A katolikus pap is 
énekelt, orgonakísérettel, s ebbe próbálta bevonni a 
nagyközönséget. Ezt tette az evangélikus is, csak õ a sarokból 
elõkapta a gitárját, átdobta a taláron és mindenki tapsolt és 
trallalázott. Még Lea lányom is. Nem csoda: evangélikus 
óvodába jár, és bár nem érti, mit énekel, de a dallam jó.
Elhangzott egy bibliai történet is a kis Dávidról, akin mindenki 
átnézett, mert õ volt a legkisebb. De aztán felismerték benne a 
belsõ nagyságot. És akkor a tiszteletes feltette a kérdést a 
gyerekeknek, hogy "és tudjátok-e mi lett a kis pásztorfiúból?".
Mire Lóci fiam fennhangon kiabálta be a számára logikus 
választ: "Juhász!" 
Hát nem éppen. 
De nem volt baj. 
Ezt követte az ünnepség az iskolában, ahol a nagyok adtak 
mûsort, kicsit megtáncoltatták az újoncokat. Aztán minden 
gyereket egyenként felhívtak a színpadra osztályonként, 
iskolatáskástul és ama bizonyos tölcsérestül, és az új tanító néni 
elvezette õket az osztályterembe, ahol megtartották az elsõ 
"órát". Azért az idézõjel, mert mikor megkérdeztük Lócit, hogy 
mit kellett csinálni az elsõ órán, azt a választ kaptuk, hogy 
"Semmit. Enni." Azóta egyszer már legalább túlestünk minden 
tanórán. Van írás, olvasás, számtan, ének, torna, hittan, angol, 
úszás, környezetismeret, és úgynevezett szabad foglalkozás. 
Ami persze irányított szabad foglalkozás, mert egy hétre 
kiszabott penzumot kell teljesíteni, de a gyerek osztja be, melyik 
nap mit és mennyit csinál meg. Ezeket a feladatokat a tanító néni 
állítja össze, írás, olvasás, és számtan feladatokból. 
Az elsõ benyomások? Minden nap nagyobb a lelkesedés. 
Egyelõre. A tanító néni aranyos, meg általában mindenki az. Egy 
kislányt ismert Lóci az oviból, de azóta talált magának már 
második nap egy barátot, akivel sülve-fõve együtt vannak. 
Hogy törést jelentett-e az iskola? 
Egyértelmûen nem. 
Nagy várakozással néztünk elé, és most nagy lelkesedéssel 
megyünk. Reggel csak úgy pattanunk ki az ágyból. Illetve ez 
igazából csak Lócira vonatkozik, a család többi tagja csak úgy 
ímmel-ámmal... 
Igazából csak Lea szomorkodott egy kicsit, hogy az oviban 
mostmár nem játszhat Lócival, és háborodott fel, hogy Lóci jele 
mellett más név áll. 
Megszokta. 
Most õ is arra vár, hogy végre hat éves legyen, és mehessen 
iskolába.

Rössling Mónika



Egy nem mindennapi szenvedély

Bár Köröstarcsának nincs komoly 
múltja a lovassportok tekintetében, 
napjainkban mégis egyre népszerûbb. 
A gyerekek már többször kipró-
bálhatták a lovaglást a sportpályán 
különbözõ rendezvények keretében. 
Ebben nyújtott segítséget Tiba 
Mihály, aki hivatalos szakmáján kívül 
egy látványos lovassporttal, a 
díjugratással is foglalkozik.
- Az emberek, akik látnak ezeken a 
rendezvényeken, talán szeretnének 
errõl az oldaladról egy kicsit jobban 
megismerni. Hogyan alakult ki a 
lovak iránti szereteted?
- A lovakhoz való vonzalom talán már 

a gyerekkoromra visszavezethetõ. Valószínûleg örökletes, 
hiszen a nagyapám és az õ apja is patkolókovács volt, szerették a 
lovakat.
- Hogyan kerültél kapcsolatba a lovassporttal?
- 20 éves korom körültalálkoztam elõször a lovassport 
élményével. Megtetszett benne a lóval való foglalkozás, a ló 
nemessége, eleganciája, a ló használhatósága, a ló és lovasa 
közötti harmónia.
- Hol dolgoztál lovakkal?
- 1997-ben Mezõberényben, 2001-ben Gyulán, 2002-ben a 
Hortobágyon , 2003-ban Parádon, 2004-ben Vonyarcon. 2004 
nyarán jöttünk haza Köröstarcsára, akkor még csak egy ló, ma 
már 11 ló áll istállómban, ebbõl azonban csak 3 az enyém.
- Mióta indulsz versenyeken és milyen eredményeid voltak 
eddig?
- 2000-ben indultam elõször versenyen Békéscsabán. Azóta 
különbözõ versenyeken más-más helyezést értem el. A 
legszívesebben egy Kunágotán szerzett elsõ helyezésre 
emlékszem vissza, mert nem is számítottam gyõzelemre az erõs 
mezõny miatt.
- Mennyi idõt tudsz a munkád mellett fordítani az edzésekre?
- Átlagosan napi egy-két órát. Ezek terepmunkából, idomításból 
és ugrásból állnak felváltva.
- Hogyan képzeled el a jövõt, mik a terveid?
- Szeretném folytatni a versenyzést, amennyire az idõmbõl és az 
energiámból telik.
- Köszönöm a beszélgetést, terveid valóra váltásához pedig sok 
szerencsét kívánok!

Osváthné Bodocz Andrea

Tarcsai Híradó § önkormányzati információs idõszaki lap § 
Szerkesztõség: Szabó Károly Mûvelõdési Ház és Könyvtár Kossuth 
u. 18-20.  Tel./fax: 06-66/480-824 § E-mail:ktkonyvtar@nap-
szam.hu § Szerkeszti: társadalmi szerkesztõbizottság § Kiadja: 
Köröstarcsa Község Önkormányzat Képviselõ-testülete § Felelõs 
kiadó: Nosza József polgármester § A szerkesztõség nem 
szükségszerûen azonosul a szerzõk cikkeinek tartalmával, azokért 
felelõsséget nem vállal. § Nyomtatás: Ifj. Gyõri Sándor nyomdája § 
Nyilvántartási szám: 2.2/7898/2000

 §

Következõ számunk tervezett megjelenése: 
2007. november 12. 

Lapzárta: 2007. november 5.

Legközelebb 2007. október 14-én lesz alkalmunk a 
gyerekeknek lovagolni a sportpályán az „OVISOKÉRT” 
Alapítvány által szervezett Családi Sportnap keretében, 
melyre mindenkit szeretettel várnak a szervezõk.
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Aranydiploma

2007. szeptember 8-án a szarvasi Református Ótemplomban, 
ünnepélyes tanévnyitó ünnepség került megrendezésre. Miért is 
fontos ez? Községünk három nyugdíjas pedagógusa volt 
hivatalos erre az ünnepségre. Megható volt látni, ahogy a kezdõ 
pedagógus hallgatók mellett szépen megjelentek azok az „öreg” 
tanítók, óvónõk, akik ötven évvel ezelõtt vették kezükbe a 
diplomájukat. A padsorokon végignézve eszembe jutott, hogyan 
indultam az iskolába. Kicsit szorongva, de mégis büszkén, hogy 
most már én is iskolás vagyok. Azután az iskolában kedves, 
szeretõ odafigyeléssel megszeretették velem a tanulást. Példát 
kaptam tanítóimtól majd késõbb tanáraimtól odafigyelésbõl, 
emberszeretettbõl és abból, hogy számunkra legfontosabb a 
gyerek. Hiszem, hogy a fõiskolai tanulmányok mellett 
legfontosabb az a tudás és tapasztalat, amit idõsebb 
kollégáinktól kapunk. Nagyon sokat köszönhetünk nekik.
És kik is õk? 
LIPTÁK ANDRÁS / Bandi bácsi/ 

PARDI ZOLTÁNNÉ /Ica néni/, 

TÓTH JÁNOS /Jani bácsi/ 

Kezükben az Aranydiplomával, melyet ötven éves 
diplomájukért és pályán eltöltött éveikért kaptak büszkén és 
meghatódva köszönték meg azt a megtiszteltetést mely Õket 
érte. Iskolánk dolgozói nevében gratulálunk nekik és kívánjuk, 
hogy bölcsességükkel és tapasztalataikkal még sokáig 
segítsenek bennünket.

Az iskola dolgozói


	Page 1
	Page 2
	Page 3
	Page 4
	Page 5
	Page 6
	Page 7
	Page 8

